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Verslag Klankbordgroep Raadsleden 
 

Datum 5 juli 2023 

Tijd 19.30 – 21.00 uur 

Locatie  Burg. Wernerplein 1, 5492 GD, Sint-Oedenrode, raadzaal 

Deelnemers Sascha Kraus (Bernheze), Rob Houweling (Bernheze), Jeanne van Eert 
(Boekel), Joop van Lanen (Boekel), Mirjam Bemelmans (Boxtel), Paul Kagie 
(’s-Hertogenbosch), Jochem Jacobs (Land van Cuijk), Genoveef Lukassen 
(Maashorst), Kees van Limpt (Meierijstad), Frank-Jan van Zutphen 
(Meierijstad), Gerti van Valkenburg (Oss), Bekir Atman (Oss) en Sjaak van 
Zinderen (Aa en Maas). 
RNOB: Christine Veraart, René Peerenboom, Jules Goris, Luc van Beurden 
(secretaris Klankbordgroep Raadsleden). 

Genodigden Laurens van Voorst, raadslid van de gemeente Meierijstad 

Verhinderd Etienne Franken (coördinerend griffier), Geeske van den Akker (Boxtel), 
Hanneke Welten (‘s-Hertogenbosch), Ivan van Hemert (Heusden), Dries van 
Delft (Heusden), Bregje van Lieshout (Land van Cuijk), Dennis van Tiel 
(Maashorst), Cees Koopmans (Sint-Michielsgestel), Joost van der Steen 
(Sint-Michielsgestel), Ton van der Vossen (Vught), Martien Vromans (Vught) 
en Aaltje Schouten-Saarloos (De Dommel). 

 
 

1. Welkom 
De vorige bijeenkomst van de klankbordgroep is vervallen vanwege zowel te weinig 
onderwerpen als de bijeenkomsten rond de prioriteitennota die rond dezelfde tijd 
plaatsvonden. Daardoor hebben we elkaar wat langer niet getroffen in deze samenstelling. 
We hebben deze keer een genodigde aan tafel, Laurens van Voorst, vandaar dat de agenda 
in een andere volgorde wordt afgehandeld. 
 
2. Invloed en zeggenschap van volksvertegenwoordigers binnen regionale 

samenwerking 
Laurens, gemeenteraadslid in Meierijstad, heeft een artikel geschreven na de Verenigde 
Voorbereidende Bijeenkomst (VVB). Dit artikel is te vinden via de link 
https://www.hart.ms/hoe-je-in-je-uppie-de-hele-regio-verovert/.  
Tevens is Laurens geïnterviewd vanwege een onderzoeksproject van de Nederlandse 
Vereniging voor Raadsleden gericht op de relatie van gemeenteraden met de regio 
Noordoost-Brabant. De interviewer gaf aan dat hij het 8ste raadslid was, van de in totaal 11, 
die hij sprak in het kader van dit onderzoek en de eerste die wist te vertellen over de VVB. 
Laurens merkt op dat hij aangesproken wordt door collega raadsleden met een uitgesproken 
mening over de VVB die niet aansluit bij zijn mening. Zijn conclusie is dat er nog te weinig 
bekend is onder de raadsleden hoe het werkt.  
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Laurens stelt voor dat raadsleden dit bespreken met de eigen raadsleden. Niet via een 
beeldvormende regionale avond maar ieder voor zich in de eigen raad. Dit wordt verder 
besproken aan de hand van het volgende agendapunt. 
 
3. Evaluatie proces prioritering samenwerkingsagenda RNOB en beleidsplan 
     Veiligheidsregio 
De voorzitter vraagt aan eenieder hoe de Voorbereidende Verenigde Bijeenkomst (VVB) 
door de raadsleden intern is besproken. 

 Binnen Bernheze is de VVB raadsbreed besproken om een motie voor te bereiden. 
Daarnaast is via de partijlijnen gepoogd ook bij andere gemeenten steun te krijgen 
voor de motie. 

 Ook binnen Land van Cuijk is het besproken maar 1 op 1 en niet raadsbreed.  

 Bij Aa en Maas zat men midden in de coalitievorming waardoor het deze keer minder 
aandacht heeft gekregen.  

 Bij Boekel was de griffier uitgevallen waardoor bij de start de uitnodigingen 
onvoldoende zijn verspreid. Dit is later opgelost met als resultaat een relatief grote 
opkomst van raadsleden uit Boekel bij de VVB. Daarnaast is het besproken in het 
presidium. 

 Namens Meierijstad waren meerdere raadsleden aanwezig en er zijn tevens ook 
moties voorbereid. Er wordt terugkoppeling gegeven in de raad naar aanleiding van 
de Lokale Regiotafel en de klankbordgroep raadsleden. Niet alle fracties zijn 
evenveel betrokken. 

 Oss heeft een sessie gehad om de VVB voor te bereiden. Opvallend is dat nog niet 
alle raadsleden in de gaten hebben wat de VVB is en hoe het werkt. Ze leveren 
vooral input bij de kadernota en begroting en weten niet precies op welk moment ze 
het beste invloed uit kunnen oefenen. Tevens wordt opgemerkt dat raadsleden zeer 
druk bezet zijn en bepaalde partijen binnen de raad tegen de regionale 
samenwerking zijn. Bij dit laatste wordt opgemerkt dat interessant is waarom ze 
tegen zijn. Indien ze weten wat de RNOB doet en hoe het werkt, is dat prima. 
Mogelijk is het vanuit onwetendheid en dan is het goed om daarover het gesprek aan 
te gaan. 

 Maashorst was aanwezig met diverse raadsleden. Deze waren enthousiast over de 
bijeenkomst. De door Maashorst ingediende motie heeft ook een vervolg gehad 
middels een bespreking met de eigen raad. Er zijn echter ook nog steeds partijen die 
zich minder interesseren voor de RNOB.  

 Boxtel was met meerdere raadsleden aanwezig. Voorbereiden van moties is er niet 
van gekomen.  

 Den Bosch was slechts met een beperkt aantal raadsleden aanwezig. Dat is 
besproken in de commissie bestuur en geconcludeerd dat het beter moet en kan. De 
Prioriteitennota wordt benut om een inhaalslag te maken. 
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De voorzitter is blij met het regionale gesprek dat plaatsvindt zodra raadsleden van meerdere 
deelnemers bij elkaar zijn. Dit wordt door de klankbordgroep beaamd. 
Om meer bekendheid te geven aan de RNOB heeft de RNOB deelgenomen aan de 
informatiemarkt die na de verkiezingen voor raadsleden is georganiseerd. Ter voorbereiding 
van de VVB heeft een webinar plaatsgevonden.  
RNOB heeft veel complimenten ontvangen over het proces. De timing van de VVB rond de 
voorjaarsvakantie is een aandachtspunt. De rol van de griffie binnen het proces is belangrijk. 
 
Vanuit de klankbordgroep wordt opgemerkt dat een grote meerwaarde is dat nu ook de  
Veiligheidsregio heeft deelgenomen aan de VVB. Indien nog meer GR-en dit gaan oppakken 
zal het meer herkenbaar worden voor de raadsleden. De nieuwe wet op de 
gemeenschappelijk regelingen (1 juli 2024) gaat dit ook beïnvloeden. Goed om dit 
eensluidend op te pakken en als herkenbaar proces te verankeren. De klankbordgroep merkt 
op dat de RNOB hierin het juiste voorbeeld geeft dat navolging verdient. 
 
Laurens wordt bedankt voor zijn bijdrage. Zijn bijdrage wordt door de KBG zeer 
gewaardeerd. Goed om “raadsleden vertellen raadsleden” een haakje te geven zodra de 
RNOB met een onderwerp op de raadsagenda staat. Het is maatwerk per deelnemer. Het 
bespreken van de Prioriteitennota, die waarschijnlijk na de zomer ter vaststelling aan de 
deelnemers wordt voorgelegd, is een mooie gelegenheid hiertoe. Als tip wordt meegegeven 
om dit te overleggen met de agendacommissie. 
 
Na dit agendapunt verlaat Laurens de vergadering. 
 
4. Conceptverslag van 11 januari 2023 

 Zijn hier opmerkingen over of aanvullingen op? 
Er staat dat op 19 april de volgende bijeenkomst zou plaatsvinden en deze is niet 
doorgegaan. 
De laatste stand van zaken rond de regionale iBabs is niet bekend. De VVB is 
gegaan via de website van de gemeente Vught. Onduidelijk is of dit de nieuwe 
werkwijze wordt. 

5. Mededelingen: 

 Stand van zaken AgriFood Capital in Bedrijf 
Inmiddels heeft bij 6 gemeenten de bijeenkomst plaatsgevonden en er staan er nog 
verschillende in de planning. De bijeenkomsten zijn goed ontvangen. Er is tijdens de 
bijeenkomst veel belangstelling voor de ondernemers en er is voldoende ruimte voor 
het stellen van vragen. 

 Voortgang Regio Deal vijfde tranche 
Er wordt hard gewerkt aan de propositie. Voor 1 november moet de aanvraag bij het 
Rijk worden ingediend. Er is veel concurrentie waardoor het onzeker is of het ook 
door het Rijk aan de RNOB wordt toegekend. Het ophalen van ideeën vanuit 
overheid, onderwijs, regio, partners, burgers en bedrijven is gelukt. De ingediende 
projecten worden gerangschikt onder de pijlers gezonder, leefbaarder en inclusiever. 
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 Jaarplan 2024 en Jaarverslag 2022 
Het jaarplan 2024 en jaarverslag 2022 hebben inmiddels al bij diverse deelnemers 
voorgelegen of ligt binnenkort voor. Er komt een terugkoppeling over de ingebrachte 
zienswijzen. 
Vanuit de klankbordgroep wordt opgemerkt dat de stukken veel vage werkwoorden 
zoals verkennen en bijsturen bevat. De regio richt zich met name op 
beleidsafstemming. Daarnaast is het soms een zoektocht binnen de bestuurlijke 
ruimte. Uitwerking en ervaring met de regionale monitor kan helpen bij het concreter 
maken en scherper formuleren. De werkplannen die in december ter kennisname aan 
de raden wordt toegestuurd zijn concreter. Daarnaast is er altijd de mogelijkheid om 
intern als raad dit gesprek te hebben met de eigen bestuurder. 

 

6.  Samenwerken als één overheid aan ruimtelijke ordening 
Bijgevoegde bijlage is voorafgaand aan de bespreking van dit onderwerp rondgedeeld. 
 
Er liggen heel veel ruimteclaims. We hebben 2 keer Brabant nodig om alle opgaves naast 
elkaar in te vullen. Het Rijk wil in 2024 een nieuwe Nota Ruimte vaststellen. Dit is een 
juridisch ruimtelijk kader voor provincies en gemeenten. De Nota Ruimte wordt gevoed 
vanuit de provincies. De provincies zijn door het Rijk gevraagd om in oktober 2023 een 
Ruimtelijk Voorstel aan te leveren.  
Om invloed uit te oefenen op het Ruimtelijk Voorstel van de provincie, wordt vanuit de RNOB 
input hiervoor voorbereid (Ruimtelijk Voorstel RNOB). Het betreft dan aspecten met 
ruimtelijke consequenties. De provincie wil eind augustus al een eerste proeve hebben, dus 
de input vanuit de RNOB dient snel tot stand te komen. Het Ruimtelijk Voorstel RNOB betreft 
uitgangspunten waarover we het in de regio eens zijn (bijvoorbeeld vanuit de 
verstedelijkingsstrategie, woondeal en dergelijke). Maar ook andere voor de regio belangrijke 
onderwerpen worden benoemd zodat deze een plek krijgen op de agenda. De provincie 
heeft aangegeven dit mee te nemen.  
De collegebestuurders zijn bij dit proces aangehaakt. Er wordt een datum gezocht om ook de 
raden te informeren, waarschijnlijk begin oktober. Het gaat dan met name over de 
onderwerpen waarover we het nog niet eens zijn. Het doel van het proces is om met elkaar 
in gesprek te komen, over de opgaven, de ruimte om dit in te vullen en de financiën. Het 
proces vraagt zowel tempo als zorgvuldigheid en dat geeft spanning. 
 
Vanuit de klankbordgroep wordt de vraag gesteld of er een document kan worden gemaakt 
met thema’s / dilemma’s wat we willen behouden en wat we willen veranderen? Dit vanuit de 
kaderstellende rol van de raad en het uitoefenen van invloed op het proces. 
Dit gebeurt nu ook. We schrijven op waarover we het met elkaar eens zijn. En hier zit al 
spanning op (dilemma’s). Overal waar ‘we’ staat worden de 11 gemeenten en 2 
waterschappen bedoeld. 
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Er wordt aandacht gevraagd voor de inbreng vanuit het sociaal domein (brede welvaart). Het 
is immers moeilijk om nu in te schatten hoe we leven in 2050.  
Als methode hiervoor wordt gerefereerd aan deep adaptation.  
Daarnaast heeft het centraal planbureau meerdere scenario’s uitgewerkt (Programma Mooi 
Nederland) om vervolgens te backcasten (vanuit de toekomst terugkijken op het verleden).  
 
Het is een spannend uitdagend proces om met elkaar het goede gesprek te voeren. 
Vanuit de regio is een basisvoorstel opgesteld. De gemeenten en waterschappen kunnen dit 
gebruiken om ieder op hun eigen manier de informatie te delen met de raden. 
 
7. Terugkoppeling aan eigen raad c.q. AB-waterschap (vast agendapunt) 
Het belang van een regelmatige terugkoppeling is al uitgebreid aan bod gekomen in het 
begin van de vergadering. Dit verslag is daarbij ook behulpzaam. 
 
8. Rondvraag 
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 
 
9. Sluiting 
De eerstvolgende bijeenkomst van de klankbordgroep raadsleden staat gepland op 4 
oktober. 
 
Naschrift: 
Toelichting deep adaptation: 
Deep Adaptation biedt vier vragen die ons kunnen helpen bij het onderzoeken naar wat voor 
soort adaptatie geschikt zou kunnen zijn voor ons: 

 Weerbaarheid: wat vinden we het belangrijkst dat we willen behouden, en hoe? 
 Loslaten: wat moeten we loslaten om de zaken niet erger te maken? 
 Herstel: wat zouden we mee terug kunnen nemen om ons te helpen in deze moeilijke 

tijden? 
 Verzoening: met wat en wie zullen wij vrede sluiten nu wij ons bewust worden van 

onze wederzijdse sterfelijkheid? 
 
Toelichting Programma Mooi Nederland: 
In het programma ‘Mooi Nederland’ staat ruimtelijke kwaliteit centraal. Het programma werkt 
aan een gedeeld beeld van de toekomst van ons land en regelt nieuwe concepten voor de 
inrichting van gebieden. 
Links naar het document en de kamerbrief: 
https://open.overheid.nl/documenten/ronl-
cd46b02e5d502aa1011e1a89247ed98e08e82b09/pdf  
https://open.overheid.nl/documenten/ronl-
88e1704825021dca124b0af1136bdfe5143080b7/pdf  
 
 


